
 

 

سخنراني در ديدار با ميهمانان و شركتكنندگان كنفرانس جهاني اهلبيت ( عليهمالسلام) - 4 /خرداد/ 1369

بسمااللهالرحمنالرحيم
الحمدالله رب العالمين والصلاه والسلام علي سيدنا و نبينا ابيالقاسم محمد و علي اله الاطيبين الاطهرين

المنتجبين الهداه المهديين المعصومين المكرمين سيما بقيهاالله فيالارضين
السلام عليكم يا اهلبيت النبوه و موضعالرساله و مختلفالملائكه و مهبطالوحي و معدنالرحمه و خزانالعلم و
منتهيالحلم و اصولالكرم و قادهالامم و اولياءالنعم و عناصرالابرار و دعائمالاخيار و ساسهالعباد و اركانالبلاد و

ابوابالايمان و امناءالرحمن و سلالهالنبيين و صفوهالمرسلين و عتره خيره ربالعالمين و رحمهاالله و بركاته ... بابي
انتم و امي و نفسي كيف اصف حسن ثنائكم و احصي جميل بلائكم و بكم اخرجنا االله من الذل و فرج عنا غمرات

الكروب و انقذنا من شفا جرف الهلكات و من النار ... و بموالاتكم تمت الكلمه و عظمت النعمه وائتلفت الفرقه
در ابتدا به همهي ميهمانان عزيز، چه آن كساني كه از خارج از ايران اسلامي تشريف آوردهاند و چه كساني كه از

اكناف ميهن اسلامي مجتمع شدهاند، خوشآمد ميگويم و تشكر ميكنم كه اين همت را كردند و اين قدم را
برداشتند.

مسألهي اهلبيت ( عليهمالصلاهوالسلام)، يكي از مهمترين و بزرگترين مسايل اسلام و در رديف مسايل درجهي
اول اين دين مقدس است. محبت اهلبيت، فريضهيي است كه مسلمانان عالم از هر فرقه و وابسته به هر جريان و
گروهي، آن را پذيرفتهاند و به آن مباهات ميكنند. ما كه مفتخر به پيروي از فقه اهلبيت مكرم هستيم و دين را ـ

اصولا و فروعا ـ از آنها آموختهايم، نبايد گمان كنيم كه محبت اهلبيت، مخصوص ماست و نبايد اشتباه كنيم و
فكر كنيم كه اهلبيت، فقط متعلق به ما هستند. اهلبيت متعلق به اسلامند; همچنان كه جدشان نبياكرم، متعلق
به اسلام بود. اهلبيت متعلق به جهان و تاريخند; همچنان كه جدشان نبياكرم ( صليااللهعليه والهوسلم)، متعلق

به بشريت و تاريخ بود.
مهم اين است كه دنياي اسلام ميتواند بر محور دو نقطهي مربوط به اهلبيت، اتفاق و اتحاد داشته باشد: يكي

محبت است كه يك امر عاطفي و عقيدتي است و مسلمين به محبت اهلبيت ( عليهمالسلام) امر شدهاند و همه
آن را قبول كردهاند. اين نقطه ميتواند نقطهي تمركز عواطف و احساسات همهي مسلمين باشد. نقطهي دوم،

آموزش دين و تعلم معارف و احكام الهي به مثابهي عدل قرآن و به موجب حديث ثقلين است، كه باز اين حديث را
شيعه و سني و فرق مختلف اسلامي روايت كردهاند.

اين چيز مهمي است كه برافراشتن پرچم اهلبيت ( عليهمالسلام) در دنياي اسلام، حقيقتا ميتواند دنياي اسلام و
مسلمين را از اين دو نقطهنظر گرد هم مجتمع كند. امروز اين فرصت عظيم در اختيار همهي مسلمين است;

مخصوصا آنهايي كه مكتب اهلبيت را در عمل تحقق بخشيدهاند و ايمانا و عملا به آن متصل شدهاند.
امروز در ايران اسلامي ـ كه حاكميت اسلام و قرآن در آن، اميدي به همهي مسلمين عالم داده است ـ بحمداالله

پرچم اهلبيت در اهتزاز است و ما ميبينيم كه همهي مسلمين گوشه و كنار عالم، به اين نظام و به اين جمهوري و
به اين پرچم و به پرچم متعالي اسلام كه در اينجا در اهتزاز است، احترام ميگذارند و از آن احساس عزت ميكنند.

"بموالاتكم تمت الكلمه و عظمت النعمه و ائتلفت الفرقه".
امروز لازم است كه پيروان مكتب اهلبيت، دو كار اساسي را وجههي همت خود قرار بدهند:

در مرتبهي اول، با هم آشنا بشوند، همكاري و همفكري بكنند، معضلات را حل كنند، گرهها را باز كنند، احساس
خويشاوندي نمايند و در هر نقطهيي از دنيا كه هستند، بدانند كه تعارف آنها با هم و تشكلشان به شكل صحيح،

قلب مقدس وليعصر ( ارواحنافداهوعجلااللهتعاليفرجه) را شاد ميكند. اين بزرگواران، از تفرقه و تشتت و جدايي و
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بغضا متنفر بودند; اهل وحدت و عامل جمع و شمع انجمن بودند. امروز هم پيروان و علاقهمندان آنها، بايد اين را
تأمين كنند.

دوم اينكه مجموعهي پيروان مكتب اهلبيت ( عليهمالسلام)، در هرجاي دنيا كه هستند، با همهي وجود باور كنند
كه جزيي از عايلهي بزرگ مسلمينند; نه به زبان، بلكه با همهي احساس. اگر غير از اين باشد، دشمنان اسلام و

اهلبيت، حداكثر خشنودي و خوشحالي را پيدا خواهند كرد.
از مدتها پيش، دشمنان اسلام، علاج كار خود و منويات خبيثشان را در منطقهي اسلامي در اين ديدند كه مسلمين

را متفرق و شعبه شعبه كنند، مشتركاتشان را تضعيف و يا كمرنگ كنند و به چيزهايي كه آنها را از هم جدا ميكند،
تكيه نمايند. بحمداالله انقلاب اسلامي و تشكيل جمهوري اسلامي نگذاشت، يا بسياري از خواستهها و اهداف آنها را

خنثي كرد.
امروز در سرتاسر جهان، مذاهب مختلف و پيروان فرق گوناگون اسلامي، به نام جمهوري اسلامي شعار ميدهند.

امام بزرگوار ما ( قدسااللهنفسهالزكيه) در اعماق دل تودههاي مسلمان در شرق و غرب عالم جا داشت و آنها بدون
توجه به اينكه اهل كدام مذهب و كدام فرقهي اسلامي هستند، او را دوست ميداشتند و به او عشق ميورزيدند.
همين قضيه موجب شد كه دشمنان اسلام تلاش كنند، شايد بتوانند ايران اسلامي را از بقيهي مسلمين جدا كنند.

امروز در دنيا ميليونها دلار صرف تبليغات ميشود، تا بتوانند عرق و عصبيت فرقهيي را در كساني بيدار كنند و آنها را
از جمهوري اسلامي و از مشي انقلاب جدا نمايند. شما بايد اين را خنثي كنيد.

ما به عنوان عايلهي تشيع، بايد با همهي وجود احساس و اعلام كنيم كه معتقد به وحدت جهان اسلام و وحدت
پيروان "لاالهالااالله و محمد رسولاالله" هستيم. ما امروز در دنيا بايد مايهي وحدت بشويم; همچنان كه همهي

ائمهي بزرگوار ما ( سلامااللهعليهم) هميشه عامل جمع و وحدت بودهاند.
همه چيز آن بزرگواران الگوست. مبارزهي آنان با قدرتهاي ظالم هم الگوست. همهي ائمهي ما بدون استثنا، در راه

ايجاد حكومت علوي و حكومت حق الهي مبارزه كردند. سيرهي اين بزرگواران، در مقابل چشم ماست. ما امروز خوب
ميفهميم كه آنان چه ميكردند. همهي آنان تقيه كردند، و به همين جهت همهي آن بزرگواران بدون استثنا به
شهادت رسيدند. تقيه مربوط به ميدان مبارزه است; "التقيه ترس المؤمن". ترس ( سپر) مربوط به ميدان مبارزه

است و شهادت نتيجهي آن ميباشد. معرفت، عبادت، ايمان، عمل، اخلاص، عرفان، حلم، علم و همه چيز آنان ـ كه
حقيقتا گل سرسبد عالم آفرينشند ـ براي ما وسيلهي تبعيت و پيروي است.

برادران عزيز ما از پيروان مكتب اهلبيت ( عليهمالسلام)! در هرجاي دنيا كه هستيد، اين دو نكته را هرگز فراموش
نكنيد:

اول، تعارف و ارتباط و وصل و خبرگيري از هم و اطلاع از نظرات هم و كمك به يكديگر. من اطلاع يافتم كه شما
خواستهايد و ايجاد يك مجمع جهاني را تصويب كردهايد. انشاءاالله به همت برادران، اين را اقدام خواهيم كرد و

اميدواريم كه در خدمت اسلام و قرآن و وحدت مسلمين و پيشرفت جهان اسلام و به سمت معارف صحيح اسلامي
ـ كه متراوش از مكتب اهلبيت ( عليهمالسلام) است ـ اين كار واقع بشود.

آن نكتهي دوم، همين ايجاد وحدت و مهرباني با فرق ديگر اسلامي است. نگذاريد دشمن سوء استفاده كند. نگذاريد
دشمن به دست برادران، آنها را ضعيف كند و از بين ببرد; "و لاتنازعوا فتفشلوا و تذهب ريحكم". در دنياي اسلام،

همه را برادر بدانيد. امروز مجموعهي اسلام، از سوي دشمنان مورد تهديد است. امروز از سوي قدرتهاي استكبار
جهاني، اصل دين مورد فشار و تهديد است.

امريكا و اذنابش خوب فهميدهاند كه با حاكميت و شيوع دين و معرفت ديني، نخواهند توانست نظام سلطهي
عالمي و جهاني را حفظ كنند. راه موفقيت امريكا و ديگر قدرتها و مرتجعان و حكام ظالم و حلقههاي زنجيرهي
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سلطهي جهاني اين است كه مردم از دين و معرفت و ايمان ديني عاري بشوند; بيبندوبار، بيايمان، بيعقيده،
بيتعصب و بيغيرت ديني بشوند. مردم و ملتها را اينطور ميپسندند. لذا وقتي ميبينند از كانوني مثل ايران

اسلامي، ايمان و عمل و جهاد تراوش ميشود و به همهجا پر ميكشد، بشدت با آن مبارزه ميكنند. امروز همهي
قدرتهاي مستكبر و ظالم و شيطاني، با اسلام و ايران اسلامي ـ به عنوان كانون اسلام ـ مخالفند. ما در چنين

وضعيتي، بايد با همهي وجود و امكانات، دودستي و محكم به اسلام و وحدت اسلامي بچسبيم و آن را حفظ كنيم.
در دنياي اسلام، بحمداالله بيداري اسلامي به وجود آمده است. صهيونيستهاي غاصب، تقريبا بعد از چهل سال

آسايش، كه جز گاهي چند روزي مختصر حملهيي از طرف دولتها شده بود و بعد هم خساراتشان به اضعاف
مضاعف از طرف امريكا جبران شده بود، امروز در داخل سرزمينهاي فلسطين، از سوي اسلام تهديد ميشوند. اين

اسلام است كه آنها را تهديد ميكند. سازمانهاي فلسطيني، آنها كه از دين فارغ و نسبت به آن بيگانه بودند، ناتواني
خودشان را نشان دادند. امروز كار به جايي رسيده است كه سردمداران به اصطلاح سازمانهاي فلسطيني، به

فلسطينيهاي داخل سرزمينهاي اشغالي و بعضي مناطق ديگر پيغام ميدهند كه كار را سخت نكنيد، ايجاد مشكل
نكنيد. آنها براي خودشان، مبارزهي حقيقي را مشكل به حساب ميآورند! سرنوشت حركتي كه از دين جدا باشد،

بهتر از اين نيست. اما دين، فلسطين را نجات خواهد داد. اسلام، فلسطين را از دست متجاوزان پس خواهد گرفت.
شما ببينيد، در هر گوشهي عالم كه مجموعهي مسلماني هست، از يك طرف احساس هويت اسلامي ميكند، و از

طرف ديگر سختگيري نسبت به آنها، بيش از ديگران است. نمونهي ديروزي آن، مناطق آذربايجان شوروي و بعضي
مناطق ديگر، و نمونهي امروزي آن، كشمير است. مسلمانان در آنجا، حرف حق خودشان را ميزنند. آن كسي كه از
قضايا و سرگذشت كشمير مطلع باشد، ميداند كه آنچه مسلمانان بيچارهي كشمير ميگويند، يك سر سوزن از حق
دور نيست. كساني كه آنها را خاموش ميكنند، ناحق ميگويند. كساني كه به آنها حمله ميكنند، عمل ناحق انجام

ميدهند. متأسفانه دنيا هم به اين قضايا، با خونسردي نگاه ميكند.
اگر مسلمين بخواهند از اسلام دفاع كنند، بايد خودشان قوي بشوند. ما در ايران اسلامي و در نظام مقدسي كه بر

پايهي دين و به دست فرزند پيامبر و سلالهي عترت ـ امام امت ( رضوانااللهعليه) ـ پديد آمد، بنا داريم كه با همهي
توان و با همهي نيروي ملي و ذاتي و ايماني مردم خودمان، به سمت اقتدار واقعي و حقيقي اسلام پيش برويم و

مطمئنيم كه خداوند به ما كمك خواهد كرد.
از اينكه برادران عزيز را در اينجا زيارت كردم، خيلي خوشحالم. مجددا به شما خوشآمد ميگويم. انشاءاالله اين

شروع يك حركت مستمر باشد و در آيندهي اين حركت، با تمسك به خواست اهلبيت عترت و طهارت (
سلامااللهعليهم اجمعين)، همهي ما بتوانيم آن خواستها را تأمين بكنيم و در جهت اهداف آنها پيش برويم و

روزبهروز قلب مقدس وليعصر ( ارواحنافداه) را از خودمان خشنود كنيم.
والسلام عليكم و رحمهاالله و بركاته
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